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P R O T O K Ó Ł  NR   XXXIX/10 
Z PRZEBIEGU OBRAD RADY GMINY STARE BABICE 

w dniu 25 marca 2010r. 
 
 
 
 
 
Miejsce obrad:  Sala im. Stanisława Zająca w Urzędzie Gminy 

Stare Babice ul. Rynek 32 
Przewodniczący obrad: Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz   
Rozpoczęcie obrad:  godz. 15:00 
Zakończenie obrad: godz. 17:25 
 
W sesji uczestniczyli: 
1. Radni     wg listy obecności  
2. Krzysztof Turek    Wójt Gminy  
3. Jolanta Stępniak    Zastępca Wójta  
4. Wiesława Wojtachnio   Sekretarz Gminy  
5. Irena Sotomska    Skarbnik Gminy  
6. Sołtysi i goście  wg listy obecności  
 
 
 
 
1. Otwarcie sesji 
 
Przewodniczący Rady Gminy Stare Babice otworzył obrady XXXIX sesji Rady Gminy Stare 
Babice, stwierdzając iż w sesji uczestniczy 15  radnych, co stanowi quorum, przy którym rada 
gminy może obradować i podejmować uchwały.  
Powitał gości, sołtysów i radnych.  
Następnie Przewodniczący rady gminy poinformował, że w dniu 17 marca br. minęło 15 lat 
sprawowania funkcji Wójta naszej gminy przez Pana Krzysztofa Turka, z tej okazji złożył 
życzenia pomyślności i satysfakcji w dalszym zarządzaniu gminą, ciągłych sukcesów w 
realizacji zadań, w trudnej i odpowiedzialnej pracy samorządowej, dziękując za troskę o 
naszą małą ojczyznę i działania dające zadowolenie naszych mieszkańców.  
 
2. Przedstawienie porządku obrad  
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że radni otrzymali proponowany porządek obrad.   
Spytał czy są wnioski do zmiany porządku obrad. 
 
Porządek obrad przedstawia się następująco:  
1. Otwarcie sesji. 
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2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokółu z XXXVIII sesji Rady Gminy. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości 

Borzęcin Duży na lata 2010-2017”. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie założenia przedszkola w Bliznem 

Jasińskiego. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody ( nie wyrażenia zgody) na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Warszawskiego Zachodniego. 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2010.  
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze we wsi Zielonki Wieś. 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze we Klaudyn. 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy placu we wsi Borzęcin Duży. 
15. Zapoznanie radnych z protokółem Komisji Rewizyjnej z kontroli prawidłowości 

wydatkowania środków przeznaczonych na zagospodarowanie Placu Kwirynowskiego. 
16. Interpelacje, zapytania radnych. 
17. Wolne wnioski i informacje. 
18. Zakończenie obrad. 
 
4. Przyjęcie protokółu z XXXVIII sesji Rady Gminy  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że na wniosek radnego Jerzego Piętochy 
uszczegółowiono protokół, inne uwagi nie wpłynęły. 
 
Radni jednogłośnie w głosowaniu jawnym przyjęli protokół z XXXVIII sesji rady gminy, 
przy obecności 15 radnych.  
 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. Poinformował, że po XXXVII sesji: 
− zgodnie z kompetencją przekazał Wójtowi pismo Naczelnego Sądu Administracyjnego w 

sprawie zapoznania się z pismem uzupełniającym do skargi kasacyjnej Mariana 
Okręglickiego od wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie w 
przedmiocie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, 

− otrzymał do wiadomości pismo skierowane do Powiatowego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego od  mieszkańców Babic Nowych dotyczące nieprawidłowej budowy przez 
inwestora Pana Janusza Janasza, 

− przekazał radnym Zarządzenie nr 288/10 Wójta Gminy Stare Babice z dnia 16 marca 
2010r. w sprawie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Stare Babice za 
2009 rok, w tej sprawie zwołał wspólne posiedzenie Komisji na dzień 30 marca 2010r 
godz.16.00, 

− przekazał radnym wniosek Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego „EKO-BABICE” 
Sp. zo. o. o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
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odprowadzania ścieków na terenie gminy Stare Babice na okres od 1 czerwca 2010r do 
dnia 31 maja 2011r, 

− uczestniczył w zebraniu wiejskim mieszkańców w Klaudynie, 
− uczestniczył wspólnie z radną z Klaudyna w spotkaniu z mieszkańcami wsi Klaudyn w 

sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego południowej części 
wsi Klaudyn,  
 

− podjął działania do zwołania XXXIX sesji Rady Gminy, 
− w każdą środę pełnił dyżur, 
− zwołał wspólne posiedzenie komisji  w celu omówienia projektów uchwał do dzisiejszej 

sesji Rady Gminy. 
 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym 
 
Wójt przedstawił informację o pracy w okresie między sesjami. Poinformował, że: 
− przeprowadził konsultacje z mieszkańcami wsi Zielonki Wieś i Koczargi Nowe ws. 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla tych miejscowości, 
− przeprowadził negocjacje z właścicielem gruntów, na których znajduje się staw w 

Latchorzewie ws. ew. współpracy w zagospodarowaniu tego terenu, 
− uczestniczył w ogólnopolskiej konferencji poświęconej dwudziestoleciu samorządu w 

Polsce, konferencja miała miejsce w Poznaniu, odbyła się z udziałem Prezydenta L. 
Kaczyńskiego, Marszałka Sejmu B. Komorowskiego, pierwszego Premiera wolnej Polski 
T. Mazowieckiego, Przewodniczącego Parlamentu UE J. Buzka, twórców ustawy 
samorządowej z 8-go marca 1990r. prof. J. Regulskiego, prof. J. Stępnia, prof. M. Kuleszy 
i wielu innych osób, które wniosły znaczący wkład w odrodzenie samorządu w naszym 
kraju, 

− odbył naradę z przedstawicielem TP S.A. ws. możliwości udostępnienia 
wysokowydajnego łącza światłowodowego dla potrzeb naszego systemu 
teleinformatycznego,   

− odbył naradę z panem K. Kondraciukiem dyr. MZDW ws. modernizacji drogi 
wojewódzkiej nr 898 i 718, a także możliwości zainstalowania sygnalizacji świetlnej na 
skrzyżowaniu drogi nr 580 z drogą powiatową ul. Południowa w Zielonkach,  

− odebrał dyplom od Przewodniczącego Sejmowej Komisji Samorządu za uzyskanie tytułu 
„Gmina Przyjazna Środowisku”,  

− odbył zebranie z mieszkańcami Klaudyna, które było poświęcone głównie sprawom 
związanym z budową kanalizacji, modernizacji dróg, rozbudowy komunikacji, planom 
zagospodarowania przestrzennego, urządzenia terenu rekreacji i sportu i wielu innym,  

− przeprowadził negocjacje z dwoma oferentami zakupu udziałów w gminnym 
przedsiębiorstwie Eco-Partners sp. z o.o., 

− dokonał uzgodnień z urbanistami ws. aktualizacji miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego w naszej gminie  

− odbył zebranie z mieszkańcami zachodniej części gminy ws. realizacji projektu 
instalowania paneli solarnych w gospodarstwach indywidualnych.  

 
Następnie Wójt  poinformował o wydanych zarządzeniach:  
Zarządzenie Nr 284/10  – w sprawie rozpatrzenia uwag wniesionych do projektu 

Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego wschodniej 
części Gminy Stare Babice w zakresie południowej części wsi 
Klaudyn obejmującego obszar części wsi Klaudyn położony na 
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południe od ulicy Lutosławskiego - w czasie jego wyłożenia do 
publicznego wglądu   

Zarządzenie Nr 285/10 – w sprawie wprowadzenia zmian do Regulaminu Organizacyjnego 
Urzędu Gminy Stare Babice    

Zarządzenie Nr 286/10  – w sprawie dostosowania planu finansowego Urzędu Gminy Stare 
Babice  

Zarządzenie Nr 287/10  – w sprawie przedłużenia składania pisemnych odpowiedzi na 
publiczne ogłoszone zaproszenie do negocjacji w sprawie nabycia 
pakietu udziałów Spółki "ECO - PARTNERS"    

Zarządzenie Nr 288/10  – w sprawie przekazania sprawozdania rocznego z wykonania 
budżetu Gminy Stare Babice za 2009 rok  

Zarządzenie Nr 289/10  – w sprawie przedłużenia składania pisemnych odpowiedzi na 
publiczne ogłoszone zaproszenie do negocjacji w sprawie nabycia 
pakietu udziałów Spółki ECO PARTNERS    

 
W dalszej części Wójt przedstawił sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXXVIII  
sesji. Poinformował, że rada gminy na XXXVIII  sesji podjęła 7 uchwał, uchwały realizowane 
są następująco: 
- uchwały w sprawie: 

- zamiany nieruchomości pomiędzy gminą Stare Babice a Gminnym 
Przedsiębiorstwem Komunalnym "Eko-Babice" Sp. z o.o.   
- wniesienia aportu rzeczowego w postaci prawa własności gruntów do 
Przedsiębiorstwa Komunalnego "Eko-Babice" Sp. z o.o.   
- uchwały w trakcie realizacji, podpisanie aktów notarialnych zaplanowano na 30 
marca br, 

- uchwała w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych Skarbu 
Państwa gruntów we wsi Borzęcin Duży   
 - uchwała w trakcie realizacji, 
- uchwała w sprawie: 

- nadania nazwy drogi położonej w Latchorzewie (Tomasza Zana)   
 - nadania nazwy rondu we wsi Stare Babice (ks. Jerzego Popiełuszki)   
 - uchwała przekazana do publikacji w dzienniku urzędowym, 
- uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na 2010r. 

- uchwała w trakcie realizacji, przekazana do publikacji w dzienniku urzędowym, 
- uchwała Statutu Gminy Stare Babice 

- uchwała przekazana do nadzoru prawnego wojewody, termin na wydanie 
rozstrzygnięcia nadzorczego upływa 9 kwietnia.  

 
Radny S. Lesisz spytał o spotkanie w sprawie świateł na ul. Osiedlowej  
 
Wójt poinformował, że pamiętano o zabiegach gminy sprzed kilku lat o budowę świateł, 
dyrektor potwierdził, że wnioski od wielu lat wpływają, zanim podejmą decyzje muszą 
dokonać pomiarów ruchu, co będzie podstawą do decyzji o budowie. Dyrektor MZDW 
zastrzegł, że jego budżet na rok bieżący został zmniejszony w stosunku do roku ubiegłego o 
100mln zł,  przypomniał że zabiegał o modernizację ul. Sikorskiego i drogi 718 (Borzęcin 
Ołtarzew), uzyskał informację, że jeżeli będzie pozwolenie na  budowę i pojawią się 
oszczędności w wyniku rozstrzyganych przetargów to jest szansa aby pieniądze zostały 
przeznaczone na remont ul. Sikorskiego.   
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Radny A. Kotwicki poprosił Przewodniczącego rady o udzielenie szerszej informacji nt. 
pisma Pana Okręglickiego.  
 
Przewodniczący rady gminy poformował, że pismo przekazał Wójtowi, pan Okręglicki nie 
zgadza się ze stanowiskiem Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, który odrzucił jego 
wniosek, Radę Gminy na rozprawie sądowej reprezentował wójt, jego zdaniem Rada Gminy 
powinna podjąć specjalną uchwałę upoważniającą mecenasa do reprezentowania Rady 
Gminy.  
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 

Miejscowości Borzęcin Duży na lata 2010-2017”  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że Plan Odnowy Miejscowości Borzęcin Duży 
będzie stanowił załącznik do wniosku o przyznanie pomocy finansowej w ramach Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013. W dniu 16 marca 2010r. plan został 
przyjęty uchwałą Zebrania Wiejskiego Sołectwa Borzęcin Duży. Na wspólnym posiedzeniu 
Komisji wprowadzono zmiany do planu. Poprosił o przedstawienie proponowanych z zmian. 
 
Zastępca Wójta omówiła poprawki do uchwały zgłoszone na wspólnym posiedzeniu Komisji: 

1) na stronie 9 w punkcie Zbiorniki wodne od zdania drugiego treść należy zmienić na 
„Wszystkie były zaniedbane i wymagały uporządkowania, pogłębienia i wzmocnienia 
brzegów. Dwa z nich – zbiornik na terenie parafialnym i zbiornik należący do gminy 
są w trakcie modernizacji. Przy zbiorniku należącym do gminy wykonano prace 
porządkowe i posadzono zieleń parkową, planuje się jeszcze montaż urządzeń 
sportowo-rekreacyjnych dla mieszkańców wsi Borzęcin Duży i turystów. (opis prac na 
str. 15).”, 

2) na stronie 17  w punkcie Zespół Szkolno-Przedszkolny w Borzęcinie Dużym w zdaniu 
drugim wyrażenie „pracownię komputerową”  zmienić na wyrażenie „pracownie 
komputerowe”, 

3) na stronie 22 przed punktem Problemy społeczne dopisać „Towarzystwo Przyjaciół 
Dzieci TPD prowadzi środowiskowe ognisko wychowawcze, które zapobiega 
patologiom, zapewnia dzieciom wyrównywanie deficytów, udziela pomocy w nauce, 
gwarantuje ciepły posiłek, stwarza możliwość rozwoju uzdolnień i zainteresowań oraz 
wypoczynek wakacyjny.”, 

4) na stronie 26 nazwę zadania nr 1 uzupełnić o wyrażenie „wraz z oświetleniem”, a 
koszt szacunkowy zmienić na „278.000zł”, takie same zmiany należy wprowadzić na 
stronie 28 w punkcie 1. 

 
Przewodniczący rady gminy złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go 
pod głosowanie. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
UCHWAŁA NR XXXIX/364/10 - w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 

miejscowości Borzęcin Duży na lata 2010-2017”      
podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych  
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie założenia przedszkola w Bliznem 

Jasińskiego  
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Przewodniczący rady gminy poinformował, że w związku z budową nowego przedszkola w 
gminie został przygotowany akt założycielki i statut jednostki. Projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony na posiedzeniu Komisji Oświaty, Spraw Społecznych, Kultury i 
Kultury Fizycznej, w wyniku zgłoszonych wniosków i uwag przygotowano  autopoprawkę do 
projektu uchwały. Autopoprawkę radni otrzymali na wspólnym posiedzeniu komisji. 
 
Radny W. Maziarz stwierdził, że warto podkreślić informację, że założenie nowego 
przedszkola nie wpłynie na sytuację ekonomiczną prywatnych przedszkoli funkcjonujących 
na terenie gminy warto, nie będzie to konkurencją dla działań komercyjnych.  
 
Wójt poinformował, że zadaniem gminy jest zapewnić odpowiednią liczbę miejsc w 
przedszkolach publicznych, a jak odniosą się do tego prywatne placówki to jest nieistotne. Z 
wypowiedzi radnego wynika, że gmina nie powinna konkurować z przedszkolami 
prywatnymi. A przedszkola prywatne są bardzo drogie dla mieszkańców, jednocześnie 
otrzymują wysokie dotacje z budżetu gminy, finansową prosperują bardzo dobrze. Nie jest to 
kryterium w podejmowaniu decyzji o budowie nowych obiektów.   
 
Radna J. Szczepanik przypomniała, że odbyło się posiedzenie Komisji z przedstawicielami  
prywatnych przedszkoli, które liczą się ze zmniejszeniem ilości dzieci i myślą o 
przekształceniu się w żłobki.  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że na obradach pojawiła się pani Beata Bethke, 
która chce nagrywać sesję. Poprosił panią Bethke o poinformowanie o swoich zamierzeniach.  
 
Pani B. Bethke poinformowała, że realizuje film o dwudziestoleciu samorządu gminnego, w 
dniu dzisiejszym wykonano zdjęcia w Borzęcinie, obecnie zostaną wykonane zdjęcia na sesji, 
będą nagrywane bliskie ujęcia, nie będzie używany głos. Dodała, że po sesji chciałaby zrobić 
wywiady z radnymi.  
 
Radny W. Maziarz spytał na czyje zlecenie jest wykonywany film i gdzie będzie emitowany 
 
Pani B. Bethke odpowiedziała, że na zlecenie Wójta Gminy, jego premiera będzie w czasie 
odchodów 20-lecia Samorządu, będzie wydany na płycie dvd, dostarczony wszystkim 
radnych i gościom  
 
Przewodniczący rady gminy złożył wniosek o nieodczytywanie załączników do projektu 
uchwały i poddał go pod głosowanie. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.   
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
UCHWAŁA NR XXXIX/365/10 - w sprawie założenia Przedszkola w Bliznem 

Jasińskiego      
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody (nie wyrażenia zgody) na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki  
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Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzenie Komisji. Ustawa z dnia 20 lutego 2009r. o funduszu sołeckim 
umożliwiła radzie gminy wyodrębnienie w budżecie środków stanowiących fundusz sołecki. 
Na wspólnym posiedzeniu Komisji radni przyjęli wniosek o utworzenie funduszu sołeckiego 
(12 „za”, 2 „wstrzymujących się”). Pod głosowanie zostanie przedstawiony projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących 
fundusz sołecki.    
 
Nie zgłoszono pytań.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
UCHWAŁA NR XXXIX/366/10 - w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w 

budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki      
- podjęta została w głosowaniu jawnym, 14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym 

się”  przy obecności 15 radnych.  
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Powiatu Warszawskiego Zachodniego  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada udzielenie pomocy 
finansowej przeznaczonej na ufundowanie dwóch sztandarów, jednego dla Komendy 
Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej oraz dla Komendy Powiatowej Policji w Powiecie 
Warszawskim Zachodnim. Wysokość dotacji na jeden sztandar wynosi 700zł. Na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Pani Skarbnik zwróciła uwagę, że na sesji dokona autopoprawki. 
Zwrócił się o przedstawienie autopoprawki.  
 
Skarbnik Gminy poinformowała, że w projekcie uchwały należy dokonać następujących 
poprawek: 

1) w podstawie prawnej należy wykreślić art. 216 ust. 2 pkt 5  
2) wykreślić § 2 projektu uchwały.  

 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
UCHWAŁA NR XXXIX/367/10 - w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

warszawskiego Zachodniego       
- podjęta została jednogłośnie, w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2010  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada:  
- zwiększenie dochodów o kwotę 100 800,00zł dochody po zmianach wynoszą 68 197 690,00zł,  
- zmniejszenie wydatków o kwotę 100 800,00zł wydatki po zmianach wynoszą  79 028 253,00zł. 
Na wspólnym posiedzeniu komisji Pani Skarbnik zgłosiła uzupełnienie uzasadnienia projektu 
uchwały. W związku z tym, że wpłynęła autopoprawka poprosił Skarbnik Gminy o jej 
omówienie.  

 
Skarbnik Gminy omówiła autopoprawkę  do projektu uchwały informując, że w 
uzasadnieniu: 
- na stronie 2 w dziale 600, rozdziale 60016 Drogi publiczne gminne po stronie zwiększeń 
kwotę 800tys. zł zastąpić kwotą 670tys. zł, a po stronie zmniejszeń kwotę 200tys. zł zastąpić 
kwotą 70tys. zł  
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- na stronie 3 w dziale 754, rozdziale 75404 Komendy wojewódzkie Policji  dopisać zdanie 
„ środki zostaną przekazane na konto „Funduszu Wsparcia Policji” Komendy Stołecznej 
Policji.”. 
Powyższe zmiany nie wywołują zmian w załącznikach.  
 
Nie zgłoszono pytań.  
 
Przewodniczący rady gminy złożył wniosek o nieodczytywanie uzasadnienia i załączników 
do projektu uchwały.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
UCHWAŁA NR XXXIX/368/10 - w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na 

2010r.        
- podjęta została jednogłośnie, w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze we wsi Zielonki 

Wieś   
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt  uchwały zakładana nadanie nazwy 
„kpt. Franciszka Pogonowskiego” drodze położonej w Zielonkach Wsi.  
 
Radny T. Druzd poinformował, że zgłosił się do niego jeden z mieszkańców, budujący 
budynek i potrzebujący adresu. Podpisał wniosek o nadanie nazw ulic  związanych z 
ornitologią.  
W projekcie uchwały jednak jest nazwa kpt. Franciszka Pogonowskiego, będzie to precedens 
ponieważ nazwy zaproponowane przez mieszkańca oraz sąsiednie będą musiały ulec zmianie, 
ponieważ trzeba będzie nadać nazwy związane z walką o niepodległość, żeby zachować 
systematykę nazw. Spytał Wójta czy wiedział, ze była inicjatywa mieszkańców związana z 
innym nazewnictwem.    
 
Wójt wiedział, że była taka propozycja, przypomniał że od lat trwa dyskusja odnośnie 
ogólnych zasad związanych z nazewnictwem ulic. Wynikiem tej dyskusji są postulaty aby nie 
nadawać nazw ulic bezimiennych (przedmiotowych czy zwierząt), jest tylu zapomnianych a 
zasłużonych bohaterów. W gminie powstaje dużo nowych ulic, dlatego w pierwszej 
kolejności trzeba uhonorować zasłużonych rodaków. Pan Pogonowski jest zasłużoną postacią, 
nie tylko dla okolicy ale także dla całego kraju, wybuch wojny zastał go we Francji, wrócił do 
kraju i podjął szereg działań – uruchomił zbrojownię podziemną, był aktywnym żołnierzem 
AK. Uważa, że tzw. klin w Zielonkach  powinien być poświęcony żołnierzom bohaterom z 
AK lub kombatantom z okresu II wojny światowej.   
 
Radny S. Lesisz uważa, że należy uczcić pana Pogonowskiego nazwą ulicy.  
 
Radny T. Druzd zwrócił się do Wójta aby przekazał, jeżeli posiada, propozycję nazw ulic, 
żeby rada na najbliższej sesji podjęła uchwałę o nazwaniu całego „klina”, żeby mieszkańcy 
otrzymali adresy.  
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Wójt odpowiedział, że obecnie była potrzeba nadania nazwy jednej ulicy, więcej potrzeb nie 
ma. Dodał, że urząd pracuje nad tym aby kompleksowo zaproponować nazwy tych ulic, 
uwzględniając żołnierzy i dowódców AK.  
 
Radny W. Maziarz spytał czy nazwy ulic związane z ornitologią występują na terenie gminy.  
 
Przewodniczący rady gminy odpowiedział, że nie  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
UCHWAŁA NR XXXIX/369/10 - w sprawie nadania nazwy drodze położonej w 

Zielonkach Wieś        
- podjęta została jednogłośnie, w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze we wsi Klaudyn  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada nadanie nazwy 
„Nałęczów” drodze położonej w Klaudynie. Na posiedzeniu komisji zgłoszono autopoprawkę 
do uzasadnienia projektu uchwały.  Pojawiły się wątpliwości dotyczące nazwy drogi. Do 
uzgodnienia nazwy z właścicielami upoważniono radną Paulinę Ostrowską. Proszę o 
poinformowanie o ustaleniach.  
 
Radna P. Ostrowska poinformowała, że wnioskodawca nie wyraził zgody na zmianę nazwy,. 
uzasadniając tym, że nazwy ulic pochodzące od herbu są na Tarchominie np.  herb Poraj – 
ulica Porajów. Nazwa jest bardzo ważna dla wnioskującego, jest to niewielka prywatna 
uliczka, nie będzie wywoływać sporów.  
 
Nie zgłoszono pytań.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
UCHWAŁA NR XXXVIII/370/10 - w sprawie nadania nazwy drodze położonej  

w Klaudynie        
- podjęta została w głosowaniu jawnym, 11 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 3 

głosach „wstrzymujących się”, przy obecności 15 radnych.  
 
 
14. Rozpatrzenie projekt uchwały w sprawie nadania nazwy placu we wsi Borzęcin Duży  
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada nadanie nazwy 
„Fryderyka Chopina” placowi położonemu w Borzęcinie Dużym. Na posiedzeniu komisji 
zgłoszono autopoprawkę do projektu uchwały.  
 
Radny T. Szuba zaapelował do wnioskodawców 
- uważa, że Fryderyk Chopin do ktoś ekstra w historii, przeważnie jego imieniem nazywane 
są rzeczy najważniejsze w danym regionie (w Warszawie ulica do Sejmu, szkoły, gimnazja, 
strategiczne elementy infrastruktury - ronda,  
- plac w Borzęcinie pozostaje placem wiejskim, nie jest odpowiednim miejscem dla tej 
nazwy, należy się nad tym zastanowić, Borzęcin w swojej historii ma wiele znakomitych 
postaci, które powinny zostać uhonorowane.  
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Radny T. Wiśniewski wyraził zdziwienie wystąpieniem radnego, plac w Borzęcinie jest 
placem wypoczynkowym, są alejki, staw, niczym nie ujmuje Chopinowi. Dodał, że nie wie 
czy radny ma moralną przesłankę żeby nazywać coś w Borzęcinie skoro radny  z Zielonek 
wyszedł z inicjatywą nazwania ronda w Babicach.  
 
Radny T. Szuba zwrócił uwagę, że nie ma inicjatywy nadawania nazw w Borzęcinie, radni 
ustosunkują się do tego poprzez głosowanie.  
 
Radny J. Piętocha spytał jaką powierzchnie ma ten plac. 
 
Wójt odpowiedział, że plac ma powierzchnię ponad pół hektara i jest szansa że zostanie 
powiększony o znaczną powierzchnię, gdyż obok jest  teren należy do parafii z ładnym 
stawem i drzewami.   
Fryderyk Chopin kojarzony jest z Żelazową Wolą, której krajobraz jest podobny do tego. 
Jeżeli plac będzie nosił imię zacnego patrona to może będą się tam odbywać letnie koncerty 
chopinowskie. Uważa, że  miejsce to nie uchybia godności naszego wielkiego rodaka.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
UCHWAŁA NR XXXIX/371/10 - w sprawie nadania nazwy placowi w Borzęcinie 

Dużym  
- podjęta została w głosowaniu jawnym, 12 głosami „za”, przy 3 głosach „wstrzymujących 

się”, przy obecności 15 radnych.  
 
15. Zapoznanie radnych z protokółem Komisji Rewizyjnej z kontroli prawidłowo ści 

wydatkowania środków przeznaczonych na zagospodarowanie Placu 
Kwirynowskiego  

 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zapoznał radnych z protokółem Komisji Rewizyjnej z 
kontroli prawidłowości środków przeznaczonych na zagospodarowanie Placu 
Kwirynowskiego (protokół stanowi załącznik do protokółu)..  
 
Przewodniczący rady gminy ogłosił 15 minut przerwy.  
 
16. Interpelacje, zapytania radnych 
 
Radna L. Skrzeczkowska spytała o połączenie ulicy Wołodyjowskiego z ul. Sienkiewicza czy 
coś się w tej sprawie dzieje   
 
Wójt  odpowiedział, że była już udzielana odpowiedz na to pytanie, oczekujemy na 
uchwalenie planu, który jest na ukończeniu, w międzyczasie zmieniły się przepisy, po 
uchwaleniu planu będzie można przystąpić do dalszych czynności związanych z budową.    
 
Radny L. Poborczyk poinformował, że mieszkańcy zgłaszają, że w związku z ostrą zimą i 
budową trasy S8 mają problemy z podchodzącą wodą. Twierdzą, że budujący zasypali 
niedrożne rowy. Spytał czy w tej sprawie prowadzone były rozmowy. 
 
Wójt odpowiedział, że bezpośrednio informacje do niego nie dotarły, ale wie że woda jest w 
piwnicach i są rozlewiska. Nie wpłynęło żadne pismo, nikt z zainteresowanych nie zgłosił 
tego. Zwrócił się z prośbą o wystosowanie w tej sprawie pisma.  
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Radny S. Lesisz spytał kto jest odpowiedzialny za stawy  przy ul. Południowej gdzie padły 
ryby, był u p. Pazurka w tej sprawie, 4 lata temu wydarzyło się to samo.  
Ponadto spytał czy w bieżącym roku rozpocznie się budowa kanalizacji w ul. Południowej, 
Okrężnej i Zachodniej.   
 
Przewodniczący rady gminy wyjaśnił, że działające na terenie Zielonek koło wędkarskie z 
własnych składek kupują ryby i zarybiają stawy, dlatego sami muszą dbać o to za co zapłacili. 
Wszystkie martwe ryby zostaną oddane do utylizacji 
 
Wójt odnośnie ryb potwierdził słowa przewodniczącego, zaznaczył że koło wędkarskie jest 
wzorcowym kołem, pan Pazurek jest sprawnym prezesem, jego pasja wędkarska i miłość do 
ryb potwierdza dobrze działające koło. Dlatego trudno posądzać żeby wędkarze dopuścili się 
jakichś zaniedbań, które doprowadziły do powyzdychania ryb.  
Odnośnie budowy kanalizacji wyjaśnił, że wielokrotnie udzielał odpowiedź na to pytanie.  
 
Radny W. Maziarz zwrócił uwagę, że po zimie jest wysoki poziom wód na posesjach w 
Wojcieszynie, poziom wody jest na poziomie trawy. 
W kwestii związanej z właścicielami prywatnych przedszkoli uważa, że jest to problem 
społeczny, gmina powinna również dawać sygnał inwestorom dającym miejsca pracy, że 
sytuacja wobec nich jest stabilna, że gmina dba o ich interesy. 
 
Zastępca Wójta poinformowała, że mimo że znana była decyzja gminy, że rozpoczyna się 
budowę przedszkola dla 150 dzieci, to w dalszym ciągu pojawiają się nowe przedszkola, 
czego nie da się zahamować.  
 
Radny J. Piętocha poinformował, że  
- zwrócił się do niego pan Roman Bogucki mieszkający przy ul. Warszawskiej w 
Latchorzewie z prośbą żeby  polepszyć oznakowanie ronda zlokalizowanego na skrzyżowaniu 
ulic Warszawskiej, Ogrodniczej i gen. Okulickiego, w związku z tym zwrócił się do 
Naczelnika Wydziału Ruchu Drogowego w Komendzie Powiatowej Policji Artura Postka, 
- w dniu 12 marca została zorganizowana wizja lokalna z udziałem starszego aspiranta 
Tomasza Kruszyny i mieszkańca wsi Latchorzew pana Boguckiego oraz jego samego,  
- w wyniku wizji lokalnej wystosował pismo do podinspektora Postka „Uprzejmie proszę o 
wyrażenie opinii na piśmie dot. możliwości poprawy oznakowania ronda na skrzyżowaniu 
ulic...(..)” 
- otrzymał następującą odpowiedz: „W odpowiedzi na Pańskie pismo z dnia 18 marca 2010r. 
uprzejmie informuję, że problem podniesiony przez pana Romana Boguckiego na spotkaniu w 
dniu 12 marca 2010r. czyli przejeżdżanie z nadmierną prędkością przez skrzyżowanie o ruchu 
okrężnym ulic Warszawskiej, Okulickiego i Ogrodniczej, przez kierujących którzy zbyt  późno 
orientują się że zbliżają się  do ronda można rozwiązać poprzez zastosowanie na jego wyspie 
tablic prowadzących typu U 3 zgodnie z punktem 2.3.1. załącznika  4 rozporządzenia Ministra 
Infrastruktury z dnia 3.07.2003r. w sprawie szczegółowych warunków technicznych dla 
znaków i sygnałów drogowych oraz warunków ich umieszczenia na drogach. Jednocześnie 
informuję, że decyzja w kwestii modernizacji oznakowania należy do zarządcy drogi, którym 
w tym przypadku jest Mazowiecki  Zarząd Dróg Wojewódzkich w Warszawie”  
- w związku z powyższym spytał czy w świetle tej opinii może wystąpić do Dyrektora 
Zarządu Dróg Wojewódzkich z pismem bądź osobiście do pana dyrektora Kondraciuka lub 
pana Choińskiego o poprawę tego oznakowania czy uczyni to urząd gminy   
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Wójt odpowiedział, że radny ma prawo wystąpić o wszystko i wszędzie jako osoba fizyczna. 
Natomiast do niego nie wpłynęło pismo w tej sprawie, jak wpłynie to nada tej sprawie 
odpowiedni bieg. Swego czasu, z radnym, wyjaśniali sobie te kwestie, dość drażliwe  wydaje 
się, że procedura jest oczywista jak to powinno się odbywać. Jako osoba fizyczna ma prawo 
wystąpić o wszystko co uzna za stosowne, natomiast nie jako radny ale jako mieszkaniec. 
Radny w pojedynkę nie ma żadnego mandatu do występowania. Mandat radnego działa tylko 
w okresie obrad sesji rady gminy, jako osoba fizyczna ma prawo wystąpić.   
 
Radny J. Piętocha wyjaśnił, że zadał to pytanie żeby nie było nieporozumień, nie chce 
przytaczać pisma, które otrzymał od wójta i informacji uzyskanych od dyrektora Choińskiego.  
 
Wójt zwrócił się do radnego o przytoczenie.  
 
Radny J. Piętocha powiedział, że dyrektor Choiński poinformował go, że prawdopodobnie, 
bo opiera się na informacji dyrektora Choińskiego Wójt Gminy Stare Babice Krzysztof Turek 
zwrócił się do dyrektora, żeby nie rozmawiał z panem Piętochą na żaden temat dróg w gminie 
Stare Babice, stąd zapytał czy może rozmawiać, czy też nie.  
 
Wójt stwierdził, że radny powinien opowiedzieć całość, gdyż nie powiedział od samego 
początku. Przypomniał, że: 
- swego czasu, kiedy działali konstruktywnie i przyjmował radnego z całą otwartością i wiele 
rzeczy uzgadniał, radny wystąpił o pełnomocnictwo do występowania w sprawach kwestii 
związanych z drogami do Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich,  
- z otwartością i nadzieją na pozytywny efekt udzielił pełnomocnictwa, ale to było 
ograniczone pełnomocnictwo do określonych czynności,  
- radny nadużył zaufania i posługiwał się tym pełnomocnictwem w sposób nieograniczony  
- gdy się o tym dowiedział wystąpił do radnego z pismem o zwrot pełnomocnictwa, gdyż nie 
może być ono przedmiotem posługiwania się w sposób dowolny  
- radny nie odpowiedział na to pismo, w związku z tym jak Dyrektor Choiński zapytał jak ma 
się zachować gdy radni do niego przychodzą, wtedy Wójt poinformował że każdy  ma prawo 
przyjść, zarówno radny jak i nie radny, czy sołtys, a jak ich Dyrektor przyjmie to jego sprawa, 
jednak zwrócił uwagę, że radny Piętocha nie ma najmniejszego mandatu do występowania w 
imieniu gminy,  
- nie było specjalnych wystąpień, żeby zabronić czy nie zabronić. nikt niczego nie zabraniał, 
radny nadużył zaufania, posługując się pełnomocnictwem do celów niezgodnych z intencją  
jego udzielenia i na wystąpienie Wójta nie raczył odpowiedzieć. Radny Piętocha nie ma 
prawa występowania w różnych instytucjach jako radny w sprawach związanych ze sprawami 
administracyjnymi. 
 
Radny J. Piętocha  poinformował, że: 
- czy to w rozmowach z dyr. Choińskim czy w rozmowach z dyr. Kondraciukiem, czy też w 
szeregu rozmowach, które prowadził w sprawie remontu ul. mjr. Henryka Dobrzańskiego 
„Hubala” nigdy nie występował w imieniu gminy, zawsze jako radny, 
- nie było pisemnego pełnomocnictwa było pełnomocnictwo ustne,   
- ma bardzo dobrą pamięć i wtedy kiedy Wójt udzielał tego pełnomocnictwa zwrócił się do 
radnego cyt. „Niech pan tym rondem się zajmie, nie mam czasu, dobrze żeby Pan się zajął 
remontem ul. Sikorskiego”, wtedy radny odpowiedział, „że prawdopodobnie tak, ale najpierw 
załatwmy sprawę ronda”, 
- nie było pisemnego pełnomocnictwa, była zgoda Wójta na jego działania i rozmowy 
interwencyjne i informacyjne,  
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- nigdy nie prowadził żadnych rozmów dotyczących uzgodnień, tylko wyłącznie interwencje i 
informacje.  
 
Przewodniczący rady gminy stwierdził, jako radny nie powinien występować na zewnątrz, 
radnym jest się tylko w czasie obrad sesji rady. Po zakończeniu obrad sesji radny jest takim 
samym obywatelem jak każdy obywatel naszej gminy.  
 
Wójt stwierdził, że radny oszczędnie gospodaruje prawdą, gdyż udzielił mu pełnomocnictwa 
na piśmie, było to jednorazowe pełnomocnictwo do spraw określonych, udzielone było w 
drodze wyjątku na zasadzie dobrego współdziałania. Po pewnym czasie wyniknęła sprawa 
zorganizowania narady na gruncie, dotyczącej budowy ronda na skrzyżowaniu ul. mjr. 
Henryka Dobrzańskiego „Hubala” ul. gen. Sikorskiego, radny zaprosił zarządców dróg 
działając w imieniu gminy, gdy Wójt spytał radnego na sesji jaki ma tytuł do organizowania 
narad roboczych, radny powołał się na to pełnomocnictwo. Po dłuższym czasie radny 
potwierdził, że posługuje się pełnomocnictwem do innych celów, radny mija się z prawdą.  
 
Radny J. Piętocha stwierdził, że nie było żadnego pełnomocnictwa pisemnego, a jeżeli było 
to Wójt powinien mieć kopię ale jej nie ma bo go nie było.  
 
Radna P. Ostrowska poinformowała, że dnia 3 marca odbyło się zebranie dotyczące 
odrolnienie południowej części  wsi Klaudyn. Pierwsze wyłożenie planu odbyło się w 2008r. 
został złożony wniosek o zmniejszenie pasa ekologicznego, aby odrolnienie obejmowało 
większą część Klaudyna, podobny wniosek złożony został przy drugim wyłożeniu planu, w 
lutym, mieszkańcy postulowali o drogę, która odciąży ul. Lutosławskiego, jednak droga nie 
może znaleźć się w planie ponieważ nie ma jej w studium. Spytała czy po zatwierdzeniu 
planu możliwa będzie zmiana studium, w celu zmniejszenia pasa ekologicznego i utworzenia 
drogi ułatwiającej dojazd.   
 
Wójt poinformował, że wniosków o zmniejszenie pasa ekologicznego jest bardzo dużo, 
związane jest to ze znacznym zwiększeniem wartości posiadanych gruntów  a tempo zmiany 
przeznaczenia gruntów w naszej gminie jest imponujące. Przypomniał, że zwiększenie kanału 
ekologiczne miało miejsc w 2006 w obowiązującym studium.  
 
Zastępca Wójta poinformowała, że studium zostało uzgodnione z wieloma instytucjami 
dbającymi o środowisko, wówczas otrzymaliśmy informacje że dalsze zmniejszenie pasa 
ekologicznego jest niemożliwe.    
 
Wójt stwierdził, że jest próba pogodzenia interesu indywidualnego właściciel gruntów z 
interesem ogółu mieszkańców, w interesie ogółu jest posadowienie tej drogi co wzbudza 
przeciw mniejszości, byłoby to niezgodne z zasadami sztuki,  nie widzi w uleganiu presji 
większego wzbogacenia się niż wynika z opracowanego projektu. Wszystkie konstruktywne 
wnioski i postulaty i są rozpatrywane w miarę możliwości.  
 
17. Wolne wnioski i informacje 
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że następna sesja odbędzie się 29 kwietnia 2010r. 
o godz. 15:00  
Proponowane tematy wynikającym z przyjętego planu pracy Rady Gminy to: 

1) sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy  Społecznej za rok 2009 
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2) rozpatrzenie sprawozdania z wykonanie budżetu gminy za rok 2009 i udzielenie 
absolutorium Wójtowi  Gminy 

3) zatwierdzenie taryfy za dostarczanie wody i odprowadzanie ścieków za okres  od 1 
czerwca  2010r do 31 maja 2011r  

Przypomniał o składaniu oświadczeń majątkowych wraz z kopią zeznania podatkowego PIT  
w 2 egzemplarzach w terminie do 30 kwietnia 2010r.    
Poinformował, że we wtorek 30 marca odbędzie się wspólne posiedzenie Komisji w celu 
omówienia sprawozdania z wykonania budżetu gminy Stare Babice za rok 2009, w 
posiedzeniu będą uczestniczyć kierowcy referatów urzędu oraz kierownic jednostek 
organizacyjnych gminy, poprosił radnych o przygotowanie się do posiedzenia. 
 
18. Zakończenie obrad 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził wyczerpanie porządku obrad i ogłosił zamknięcie 
XXXIX sesji Rady Gminy Stare Babice. 
 
 
 WICEPRZEWODNICZ ĄCY   PRZEWODNICZĄCY 
 RADY GMINY RADY GMINY 
 
 (-) Adam KOTWICKI (-) Henryk KUNCEWICZ  
 
Protokół sporządziła:  
(-) Anna Nowak  
 
 


